
35452 Wijziging van de begrotingsstaat van het Ministerie van Landbouw, 
Natuur en Voedselkwaliteit (XIV) voor het jaar 2020 (Derde 
incidentele suppletoire begroting inzake noodpakket banen en 
economie en maatregelen inzake aanpak stikstof)

nr. Lijst van vragen en antwoorden

Vastgesteld (wordt door griffie ingevuld als antwoorden er zijn)

De vaste commissie voor Landbouw, Natuur en Voedselkwaliteit belast met het 
voorbereidend onderzoek van dit voorstel van wet, heeft de eer als volgt verslag uit te
brengen in de vorm van een lijst van vragen en antwoorden.  

Onder het voorbehoud dat de hierin gestelde vragen voldoende zullen zijn 
beantwoord, acht de commissie de openbare behandeling van het voorstel van wet 
genoegzaam voorbereid.

Voorzitter van de commissie, 
Kuiken

Griffier van de commissie,
Haveman-Schüssel

Nr Vraag Bijlage Blz. (van) t/m

1 Kunt u een actueel overzicht geven van alle vormen van steun die tot nu toe via 
generieke en specifieke maatregelenpakketten aan de landbouwsectoren zijn 
verstrekt dan wel op korte termijn zullen worden verstrekt?

2 Kunt u per generieke maatregel aangeven voor welk totaalbedrag de 
landbouwsector hier aanspraak op heeft gemaakt dan wel op korte termijn 
aanspraak op zal maken?

3 Kunt u een actueel overzicht geven van de verzoeken om financiële steun per 
landbouwsector?

4 Kunt u een actueel overzicht geven van de omvang van het verzoek om 
financiële steun voor de kalverhouderij, de melkveehouderij en de 
varkenshouderij?

5 Klopt het dat de regeling voor steun aan de sierteelt en fritesaardappelsector al is 
opengesteld? Zo ja, hoe strookt dat met het feit dat de derde suppletoire 
begroting nog niet door de Staten-Generaal is behandeld en de steunpakketten 
dus nog niet zijn bekrachtigd?

1

6 Op welke termijn wordt meer duidelijkheid verwacht over de voortgang van de 
maatregelen met betrekking tot de energiebelasting, zoals uitstel van de 
energiebelasting en opslag duurzame energie (ODE) over de maanden april, mei 
en juni?

3

7 Is het aannemelijk dat er na afloop van de uitstelperiode voldoende liquiditeit in 
de sierteelt- en tuinbouwsector zal zijn om de uitgestelde heffingen en 
energiebelasting alsnog te betalen?

3

8 Hoeveel aanvragen zijn er tot dusver gedaan om in aanmerking te komen voor 
het steunpakket voor de sierteeltsector?

3

9 Hoeveel van de aanvragen voor het steunpakket voor de sierteeltsector zijn 
inmiddels beoordeeld en wat was hierbij de gemiddelde doorlooptijd?

3

10 Welke effecten van de coronacrisis ziet u tot dusver op de kassenbouwsector? Is 
er al meer bekend over de aanvraag voor nieuwe bouworders van kassen?

3

11 Lopen er op dit moment gesprekken met vertegenwoordigers van de sector over 3
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een tweede of aangepast steunpakket? Zo ja, welke verbeteringen of 
aanpassingen worden hierbij besproken?

12 Wat is uw inschatting van het verloop van de kredietverlening vanuit de banken 
in de richting van bedrijven in de sierteeltsector?

3

13 Welke steunmaatregelen zijn beschikbaar voor internationale kwekers met 
vestigingen in het buitenland?

3

14 Op welke wijze wordt gewerkt aan het verder ondersteunen of opnieuw op gang 
brengen van door de coronacrisis getroffen internationale goederen- en 
handelsstromen in de sierteeltsector?

3

15 Kunt u, bijvoorbeeld met een tabel, inzichtelijk maken op welke wijze de 
exportwaarde van sierteeltproducten in de richting van de tien belangrijkste 
bestemmingen zich sinds de coronacrisis heeft ontwikkeld?

3

16 Hoeveel bedrijven hebben tot dusver een aanvraag voor ondersteuning gedaan 
waarbij de ontvangen steungelden werden gemaximeerd op het ingestelde 
plafond van 1 miljoen euro?

3

17 Hoeveel extra gelden zouden zijn uitgekeerd wanneer het plafond van 1 miljoen 
euro niet zou zijn ingesteld?

3

18 Zijn er eisen verbonden aan de steunmaatregelen voor telers en 
voedselproducenten?

3 4 

19 Wordt er nagedacht over de mogelijkheid om producenten met de meest 
milieuvriendelijke bedrijfsvoering voorrang te laten genieten bij het verdelen van
steunmiddelen?

3 4 

20 Klopt het bericht dat aardappeltelers die aardappelen op contract telen en een 
vergoeding van de aardappelverwerker krijgen van meer dan zes cent per 
kilogram aardappelen geen aanspraak meer kunnen maken op de overheidssteun,
in tegenstelling tot eerder gemaakte afspraken? Zo ja, waarom is hiervoor 
gekozen?

4

21 Kunnen alle primaire producenten in de sierteeltsector die meer dan 30% 
omzetderving hebben aanspraak maken op de steunmaatregelen of wordt er 
onderscheid gemaakt tussen soorten teelten?

4

22 Hoeveel procent van de in Nederland geproduceerde fritesaardappelen wordt 
(gemiddeld over de laatste jaren) geëxporteerd?

4

23 Hoeveel procent van de in Nederland geproduceerde fritesaardappelen wordt 
(gemiddeld over de laatste jaren) verkocht aan binnenlandse horeca?

4

24 Hoeveel procent van de in Nederland geteelde bloemen en planten worden 
(gemiddeld over de laatste jaren) geëxporteerd?

4

25 Hoe groot is het totale Nederlandse landbouwareaal voor de teelt van 
aardappelen en welke percentage daarvan is voor fritesaardappelen?

4

26 Welk percentage van de teelt van alle aardappelen is biologisch? 4

27 Hoe groot is het landbouwareaal voor de teelt van fritesaardappelen op 
zandgrond?

4

28 Hoe groot is het landbouwareaal voor de teelt van fritesaardappelen op 
lössgrond?

4

29 Hoe groot is het landbouwareaal voor de teelt van fritesaardappelen op klei? 4

30 Hoe groot is het totale Nederlandse areaal voor de sierteelt en welk percentage 
daarvan is biologisch?

4

31 Hoe groot is het areaal voor de sierteelt op zandgrond? 4

32 Hoe groot is het areaal voor de sierteelt op lössgrond? 4
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33 Hoe groot is het areaal voor de sierteelt op klei? 4

34 Hoeveel (kilo)gram bestrijdingsmiddelen wordt er gemiddeld per hectare per jaar
gebruikt voor fritesaardappelen? Hoeveel is dat voor overige 
consumptieaardappelen?

4

35 Hoeveel (kilo)gram bestrijdingsmiddelen wordt er gemiddeld per hectare per jaar
gebruikt voor lelies?

4

36 Hoeveel (kilo)gram bestrijdingsmiddelen wordt er gemiddeld per hectare per jaar
gebruikt voor tulpen?

4

37 Hoeveel (kilo)gram bestrijdingsmiddelen wordt er gemiddeld per hectare per jaar
gebruikt voor overige bloembollen?

4

38 Hoeveel (kilo)gram bestrijdingsmiddelen wordt er gemiddeld per hectare per jaar
gebruikt in de boomkwekerij?

4

39 Hoeveel (kilo)gram bestrijdingsmiddelen wordt er gemiddeld per hectare per jaar
gebruikt voor de teelt van bloemen in kassen?

4

40 Hoeveel (kilo)gram bestrijdingsmiddelen wordt er gemiddeld per hectare per jaar
gebruikt voor de teelt van groenten in de open grond?

4

41 Indien er geen gegevens zijn om antwoord te kunnen geven op bovenstaande 
vragen, kunt u dan een benadering geven, bijvoorbeeld door aan te geven 
hoeveel kilogram bestrijdingsmiddelen elke sector (in totaal) in 2019 gebruikte?

4

42 Welke percentage van het totale gebruik van bestrijdingsmiddelen in Nederland 
vindt plaats bij de teelt fritesaardappelen?

4

43 Welke percentage van het totale gebruik van bestrijdingsmiddelen in Nederland 
vindt plaats binnen de sierteelt?

4

44 Heeft de teelt van aardappelen, vergeleken met de gemiddelde groenteteelt, een 
relatief zware milieubelasting? Zo ja, waarom?

4

45 Wat zijn de consequenties voor het organische stofgehalte van de bodem en het 
bodemleven wanneer jarenlang achter elkaar aardappels worden geteeld op 
hetzelfde perceel?

4

46 Welk percentage van de (frites)aardappeltelers werkt niet met vruchtrotatie, en 
teelt dus jaren achter elkaar aardappelen op hetzelfde perceel?

4

47 Wat is de gemiddelde duur tussen de aardappeloogst en het opnieuw telen van 
aardappel op hetzelfde perceel van de aardappeltelers die vruchtrotatie 
toepassen?

4

48 Met welke partijen is de regeling voor de aardappelsector voorbereid? 4

49 Is bij aanvang van de regeling al uitgegaan van alle aardappelen die nog in 
opslag bij boeren zaten, naar schatting 1,2 miljoen ton?

4

50 Klopt het dat ongeveer 20% van de opgeslagen aardappelen zonder contract zijn 
en de overige 80% met enige vorm van contract zijn vastgelegd?

4

51 Waarom komt er door een gewijzigde interpretatie van de regeling maar 
ongeveer 20% van de nog opgeslagen aardappelen in aanmerking voor deze 
regeling? Klopt het dat de resterende 80% nog steeds een verstoring van de 
markt is, en niet alleen dit jaar maar ook voor de oogst die nu aan het groeien is 
tot verstoring kan leiden voor de hele keten? Zo nee, waarom niet?

4

52 Kunt u de gevolgen van de gewijzigde interpretatie van de regeling in beeld 
brengen voor alle nu nog opgeslagen aardappelen van de verschillende telers 
(graag een overzicht waarbij specifiek in wordt ingegaan op vrije telers, 
contracttelers met de verschillende contracten, zoals verkoopcontract, een 
flexcontract, poolcontract enz.) en kunt u ingaan op de gevolgen voor het 
komend seizoen voor de gehele keten?

4
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53 Op welke manier komt u de telers tegemoet van de naar schatting 700.000 tot 
800.000 duizend ton aardappelen die nu buiten de regeling worden gehouden, die
niet alleen dit seizoen maar ook komend oogstseizoen voor een verstoring van de
markt zullen zorgen?

4

54 Wat zijn de gevolgen voor het beschikbare budget van 50 miljoen euro nu door 
een gewijzigde interpretatie 700.000 tot 800.000 duizend ton aardappelen buiten 
de regeling valt en het maximum bedrag per kg aardappelen op 6 cent is 
vastgesteld?

4

55 Kunt u aangeven waarom in de interpretatie van deze regeling de 
ketenbenadering is losgelaten, terwijl dit juist een belangrijk element van uw 
toekomstvisie is?

4

56 Kunt u de gevolgen aangeven van de gewijzigde interpretatie (en daarmee dus de
regeling zoals deze nu wordt uitgevoerd) voor de positie van coöperaties?

4

57 Zijn de middelen voor natuur een aanvulling op het bestaande budget voor 
natuur dat via het Provinciefonds beschikbaar is en blijven bestaande afspraken 
over extra natuur en de daarbij behorende middelen minimaal gehandhaafd?

6

58 Betreffen de 5,9 miljoen euro die worden vrijgemaakt voor onderzoek ten 
behoeve van de modellering, advies en ontwikkeling van AERIUS de middelen 
voor de opvolging van het advies van de commissie-Hordijk? Kan dit bedrag 
gespecificeerd worden?

6

59 Hoe wordt de 1,5 miljoen euro voor de gebiedsgerichte aanpak besteed? 6

60 Hoe luidt de opdrachtformulering voor de doorlichting van Natura 2000-
gebieden, waar onder “Opdrachten” 0,3 miljoen euro voor wordt vrijgemaakt?

6
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